
Praha, 5.12.2012

Vážené kolegyně, vážení kolegové,

přinášíme Vám (s mírným zpožděním) informace ze setkání v Brně. Z diskuse 
vyplynula spousta podnětů, které jsme museli dále prodiskutovat na Výboru naší 
Asociace, neboť jde o dosti důležité vědci. Okolnosti navíc nahrály tomu, že můžeme 
připojit i další informace.

V Brně jsme nastínili několik problémů a diskuse je dále rozšířila:
1) nejasnosti ve vykazování kódů za neurologická vyšetření – 29021 a 29022. 

S nadsázkou lze říci, že každý neurolog (minimálně region) má svá pravidla, 
ale nikdo přesně neví, jak je to správně. Každá pojišťovna v každém regionu 
má navíc své představy 

2) nejasnosti ve vykazování kódů za EEG vyšetření a brainmapping (29113, 123, 
125 a 130) nehledě na to, že nikdo neví, jak se má EEG správně točit (délka 
EEG, časování aktivačních metod)

3) nejasnosti ohledně „časování“ v EMG výkonech, to se již výrazně dotklo 
některých kolegů 

Z uvedeného vyplývá že ASN bude usilovat o nápravu 
1) cestou SAS (náš zástupce dr. Kostka) osloví zástupce SASu v Komisi pro 

metodiku (Ministerstvo zdravotnictví) s žádostí o výklad. Dále budeme 
postupovat dle výsledků včetně jednání s pojišťovnami. Za problematiku 
zodpovídají dr. Kostka a dr. Pretl

2) oslovením České společnosti pro klinickou neurofyziologii (ČSKN) (kontakt 
s doc. Kremláčkem, předsedou, jsem již navázal) a požádáme o „návod na 
natáčení EEG“ (zjednodušený guideline v Češtině, mezinárodní standardy 
existují). V dalším kroku by měl být společně s odborníky ČSKN vypracován 
jasný manuál ohledně vykazování EEG, platný pro celou ČR, který poslouží 
k jednání s Ministerstvem a pojišťovnami. Zodpovídají dr. Pretl a dr. Potoček 

3) stejný či obdobný postup bude u EMG. Zodpovídají dr. Flašar a dr. Ceé

Cílem těchto aktivit je mít jasné podklady a návody, které poslouží k jednání 
s pojišťovnami a Ministerstvem, jednak všem jednotlivcům, jednak celé Asociaci. 
Není možné, aby výklad ve vykazování jednotlivých kódů se lišil město od města či 
kraj od kraje a závisel na benevolenci pojišťoven.

Dr. Flašar v Brně dále představil návrh na pomoc kolegům, kteří nemají vlastní EEG 
přístroj, návrh na vytvoření studijních center a návrh, jak bojovat s doplatky na léky. 
Vše představí v samostatném dopise.

Informace o výsledcích jednání ústavního soudu ohledně přeregistrací se k Vám již 
pravděpodobně dostala, předáváme i Stanovisko SASu, s kterým se ztotožňujeme 

Dne  28.11.  vydalo  Ministerstvo  návrh  Úhradové  vyhlášky  na  rok  2013 
k připomínkování  (termín  připomínek  do  5.12.!).  Na  narychlo  svolaném  zasedání 
zástupců Segmentu ambulantních specialistů 4.12 v Praze (účastnil  jsem se) byla 



vyhláška připomínkována, viz příloha. Není to veselé čtení, hrozí další pokles našich 
úhrad, karty jsou však již zřejmě rozdány.

Sazebník  výkonů,  který  jsme s úspěchem připomínkovali,  by  měl  vyjít  k 1.7.2013 
s tím, že v platnost by měl vstoupit k 1.1.2014. Naše připomínky ke kódům za EEG a 
EP byly přijaty, tzn., že úbytek bodů by měl být co nejmenší, tak jak bylo již dříve 
prezentováno.

Klidný advent přeje za výbor ASN
Martin Pretl

  


